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Per Ankersjö Katarina Luhr 

  
Närvarande 

 Beslutande ledamöter: 

Per Ankersjö (C), ordföranden  

Katarina Luhr (MP), vice ordföranden  

Jonas Nilsson (M) §§ 1-12, 14-33  

Torbjörn Erbe (M)  

Per Ola Bosson (M) §§ 1-12, 14-32  

Helena Levy (M)  

Nils Ingelström (M)  

Karin Karlsbro (FP)  

Mikael Magnusson (S)  

Rana Carlstedt (S)  

Mats E. P. Lindqvist (MP)  

Stellan F Hamrin (V)  
 

Tjänstgörande ersättare: 

Anders Thureson (M) § 13 för Jonas Nilsson (M) 

Viktor Strååt (M) §§ 13 för Per Ola Bosson (M) 

Anders Thureson (M) § 33 för Per Ola Bosson (M) 

Fredrik Canerstam (S) för Åsa Wester (S) 
 

 Ersättare: 

Anders Thureson (M) §§ 1-12, 14-32  

Viktor Strååt (M) §§ 1-12, 14-33  

Andreas Lundin (M)  

Frida Johansson Metso (FP)  

Per Johansson (FP)  

Maria Brogren (C)  

Kristina von Engeström (S)  

Charles Berkow (MP) §§ 1-19, 21-33  

Sara Stenudd (V) §§ 1-32  
 

 Tjänstemän: 

Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Anette Jansson §§ 1-22, Camilla Kjellin §§ 1-

22, Emily Tjäder, Gustaf Landahl, Håkan Andersson, Ingrid Mårtenson, Lars Burman, 

Malin Ekman, Margareta Widell, Ulf Mohlander, samt biträdande 

borgarrådssekreteraren Markus Berensson. 

 



  

 § 8 
Tillsyn av skolor och förskolor 
Redovisning av Årsrapport 2011 
Dnr 2011-901 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens årsrapport. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden översänder beslutet och årsrapporten till 

 Utbildningsförvaltningen, Södermalm och Norrmalms stadsdelsförvaltningar för 

 kännedom. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 20 februari 2012. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Karin Karlsbro (FP) 

föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP) föreslår att miljö- och 

hälsoskyddsnämnden beslutar enligt följande: 

 

 1. Godkänna förvaltningens rapport 

 2. Överlämna beslutet och årsrapporten till Utbildningsförvaltningen, samtliga 

     stadsdelsförvaltningar samt SISAB för kännedom. 

 3. I övrigt anföra följande: 

 

Ventilationsanläggningar är av största vikt för människors välbefinnande 

inomhus i medelstora och större fastigheter. Inte minst i lokaler där barn vistas. 

 

Vanligtvis så dimensionerar man en ventilationsanläggning utifrån det 

förväntade antalet människor, som stadigvarande ska vistas i en lokal. Förändras 

verksamheten i lokalen – och därigenom antalet människor som vistas där – så 

behöver troligtvis även ventilationsanläggningen dimensioneras om. 

 

Många människor i skolan kan efter en omorganisering eller smärre 

omdisponering ofta komma att vistas i lokaler som inte är avsedda för detta. 

Detta kan leda till luftproblem. 

 

Samordningen mellan Stockholms skolor och SISAB är – i vart fall rörande 

denna punkt – undermålig. Skolorna förändrar användningen av sina lokaler, 

men glömmer ofta att meddela SISAB detta. De skolor som kommunicerar med 

SISAB om ändrad användning av lokaler drabbas ofta av hyreshöjningar på 

grund av de åtgärder som SISAB då vidtar, vilket inte uppmuntrar skolorna till 

att kommunicera med SISAB. 

 

Förutom att hyressystemet mellan skolorna och SISAB behöver ses över för att 

åstadkomma ett hyressystem som tvärtom uppmuntrar skolorna att kommunicera 

mera med SISAB, så bör det även i varje skollokal, framför allt där barn vistas, 



  

anslås hur många människor som ventilationsanläggningen för i lokalen är 

avsedd för. 

 

Detta tydliggör för alla berörda, även för de som inte är insatta i hur 

ventilationsanläggningar fungerar och dimensioneras, hur ventilationen 

egentligen är tänkt. 

 

Då radonutredningar och åtgärder kan ta tid anser vi att det är ett icke godtagbart 

resultat att närmare 20 % av skolorna inte ens har mätt radonhalterna i lokalerna. 

När ingen mätning har utförts kan man inte heller bedöma risken för barnen att 

vistas i lokalen då inga värden finns att tillgå. Vi anser att en mätning bör vara 

ett minimikrav för att kunna bedöma lämpligheten av lokalen som skollokal och 

tycker att det är viktigt att tillse att alla de skolor som inte redan utfört mätning 

får en tydlig begäran om att detta ska utföras under nästa mätsäsong för att 

lokalen ska kunna anses lämplig för barn att vistas i. 

 

3) Mikael Magnusson m.fl. (S) och Stellan F Hamrin (V) föreslår att miljö- och 

hälsoskyddsnämnden beslutar enligt följande: 

 

1. Godkänna förvaltningens rapport 

2. Ge förvaltningen i uppdrag att återkomma med förslag på hur bristerna vad 

gäller alltför höga radonhalter ska åtgärdas. 

3. Därutöver ge förvaltningen i uppdrag att genom en enkät till skolor och 

förskolor utreda behovet av åtgärder vad gäller mögel, fukt och emissioner 

från byggnaden. 

 

Rapporten visar på brister vad gäller främst höga radonhalter utan att åtgärder 

för att avhjälpa dessa brister redovisas. Det är vidare sen tidigare känt att ett 

betydande antal av stadens skolor och förskolor har betydande problem vad 

gäller förekomsten av överkänslighets- och allergisymptom. Omfattande studier 

på 90-talet har påvisat detta (jmf 4H-rapporten) och inga ytterligare åtgärder har 

vidtagits. Eftersom mätningar av emissioner inte ingår i undersökningarna kan 

dessa problem inte upptäckas med dagens tillsyn. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Per Ankersjö (C) ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt förslag från Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Karin 

Karlsbro (FP). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag. 

 

Mikael Magnusson m.fl. (S) och Stellan F Hamrin (V) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av ordföranden Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) 

och Karin Karlsbro (FP) enligt följande: 

 

Arbetet med att säkerställa en god inomhusmiljö i stadens skolor och förskolor 

är en prioriterad fråga i stadens budget.  Det är angeläget att 

inomhusförhållandena i stadens skolor förbättras. Att 64 procent av de 180 



  

verksamheter som miljöförvaltningen besökte under det föregående året kräver 

uppföljning inom ett eller flera områden visar att tillsynen fyller en viktig 

funktion och att det fortfarande finns mycket att göra på detta område. 

Fastighetsägarna måste därför arbeta aktivt med att skyndsamt åtgärda de 

problem som uppdagats genom förvaltningens tillsyn för att värna 

stockholmarnas hälsa och trivsel. 

 

Särskilt uttalande lämnas av Mikael Magnusson m.fl. (S) enligt följande: 

 

Att 64 procent av stadens förskolor får en anmärkning gällande inomhusmiljö är 

en anmärkningsvärd hög siffra. Det förebyggande arbetet för att förbättra detta är 

otroligt viktigt. Radonproblemen måste åtgärdas.  

 

Vi socialdemokrater valde att i kommunfullmäktiges budget tillföra resurser för 

ökad tillsyn gällande barns och ungas inomhusmiljö. Vi ser det som viktigt att 

fler förskolor och skolor får besök oftare av förvaltningen för att öka intensiteten 

på det förebyggande arbetet och genom detta generera en bättre miljö för stadens 

barn och unga. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Ingrid Mårtenson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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